



QCPT



# ISA Hong Kong Chapter Qualified Chainsaw and Pruning (Ground) Technician (QCPT) Programme

## 國際樹木學會香港分部 電油鋸及修剪(地上)技師 (QCPT) 資歷

Chainsaw is one of the hand-held power tools with the highest risk. Chainsaws, especially gasoline-powered chainsaws, has been widely used by the Hong Kong tree industry on a daily basis, from tree felling to pruning. It is necessary for all chainsaw operators to possess sufficient safety awareness and skilled workmanship to meet the professional standards (e.g. pruning) and to keep tree work accidents to the minimal.

電油鋸是一種極高危的手提機械。由移除樹木到修剪，香港各處每天都有電油鋸的工程進行，樹木工程尤為常見。為使工序（如修剪）達專業標準及將意外的風險減至最小，足夠的安全意識及熟練的操作技巧是電油鋸從業員皆需具備的。

### Government Recognised Qualification

**The ISAHK Qualified Chainsaw and Pruning (Ground) Technician (QCPT) Programme** is designed to assess and standardise the basic proficiency level required for on-ground chainsaw operation for the industry. **QCPT is a recognised qualification by the government\***. The Programme also facilitates clients (e.g. the Government) to appoint qualified practitioners in their contracts.

The QCPT Programme consists of written and practical assessments that assess a candidate's experience in basic chainsaw usage, pruning techniques, and safety awareness in the work process. The requirements, policy, procedures and assessments of the QCPT Programme is pitched at the requirements listed in the HKQF's Level 2.

### 政府認可資歷

**國際樹木學會香港分部電油鋸及修剪(地上)技師(QCPT)資歷**旨在評估及規範電油鋸操作人員在地上操作的基本能力。**QCPT為政府認可之資歷\***。資歷亦為聘請合資格人員進行相關工程的單位(如政府部門)提供技能程度的參考。

QCPT評核包括筆試和操作試，旨在評核考生電油鋸的安全使用、修剪技術及過程中的安全意識。QCPT的有關要求、政策、程序及評核，均參照香港政府的資歷架構二級水平(HKQF's Level 2)的要求。

\*A new requirement in pruning was introduced to government maintenance contracts and all other works contracts to be invited from April 2015 and April 2016 onwards respectively. Under the new requirement, all workers undertaking tree pruning works involving the use of chainsaw for those contracts specified must have possessed the qualification recognised by the government.

\*政府在2015年4月1日或以後政府招標的綠化保養項目及2016年4月1日或以後招標的所有其他工程項目已引入樹木修剪的新規定。在新規定下，操作電油鋸進行樹木修剪的工人必須持有政府認可之資歷。



QCPT



## ISAHK Qualified Chainsaw and Pruning (Ground) Technician (QCPT) Assessment for Group

### 團體/小組 國際樹木學會香港分部 電油鋸及修剪(地上)技師(QCPT)資歷評核

Organisation / Corporation may apply to ISA Hong Kong Chapter (ISAHK) to arrange a group Qualified Chainsaw and Pruning (Ground) Technician (QCPT) Assessment for their employees, students or members.

國際樹木學會香港分部 (ISAHK) 可為機構或企業安排，為其所屬之員工、學生或會員進行香港分部電油鋸及修剪(地上)技師 (QCPT)資歷團體/小組評核。

### No. of Candidates for Assessment for Group 團體/小組評核人數

Minimum 4 candidates per day 考生人數需最少為每日 4 人

### Assessment Venue 評核地點

ISAHK can arrange to conduct the assessment\* at the venue of the organisation / corporation, and the organisation / corporation can also choose to use the venue of the ISAHK for the assessment.

\*Assessment venues include indoor venue for written assessment and outdoor venue for technical assessment.

本會可安排於機構/企業之場地進行評核\*，機構/企業亦可選擇使用國際樹木學會香港分部之場地進行評核。

\*評核地點需包括室內場地進行筆試及戶外場地進行技術試。

### Special Rate for Group Application 團體/小組專享報名費用

Group of 4-7 candidates  
4-7 名考生

港幣 HK\$ 2,000.00  
Per candidate 每名考生

Group of 8 candidates or above  
8名考生或以上

港幣 HK\$ 1,750.00  
Per candidate 每名考生

\*Application fee for candidate joining as an individual (non-member) is 個人考生(非會員)報名費用為 港幣 HK\$ 2,500.00

**Individual candidates in a group of 4 or above can also apply for assessment for group.**

**個人考生4人或以上亦可申請團體/小組評核**

除填寫團體/小組評核申請表格外:

**Apart from filling in Application Form - Assessment for Group:**

每位參與團體/小組評核之考生，亦需獨立填寫個人報名表格。

Each candidate joining the assessment for group also needs to fill in an application form for individual separately.



QCPT



## ISAHK Qualified Chainsaw and Pruning (Ground) Technician (QCPT) Assessment

國際樹木學會香港分部 電油鋸及修剪(地上)技師(QCPT)資歷評核

### QCPT Candidate Requirements 考生要求

1. Age of 18 years or older;  
年齡在 18 歲或以上；
2. With minimum 24-month practical experience in chainsaw operation and intensive usage of chainsaw in the most recent 6 months; and  
最少 24 個月的電油鋸操作經驗並在最近 6 個月密集操作；及
3. Possess all required personal protective equipment, a chainsaw in proper working condition and all tools and equipment required to maintain the chainsaw.  
具備所需的個人防護設備，處於正常工作狀態的電油鋸，以及其他維持電油鋸所需要的所有工具和設備。

### Assessment 評核

The QCPT Assessment consists of written assessment and practical assessment. In order to acquire the QCPT qualification, the candidate must pass both assessments.

電油鋸及修剪(地上)技師(QCPT)資歷評核包括筆試及操作試。考生需通過筆試及操作試，方可取得 QCPT 資歷。

### Validity Period 有效期

QCPT qualification is valid for at least 5 years from the first issuance. After 5 years from the first issuance of the qualification, the qualification will only be valid for the holder who possesses continuous relevant in-service record (minimum of 2.5 years relevant in-service records in the immediate past 5 years).

電油鋸及修剪(地上)技師(QCPT)資歷於首次簽發日期起至少5年內有效。首發日期起計5年後，資歷持有人須持續具備相關工作記錄(5年內具備至少 2.5 年相關工作記錄)，其資歷方為有效。

More details about QCPT Assessment

電油鋸及修剪(地上)技師(QCPT)資歷評核更多資料

<https://www.isahongkong.org/qcpt-assessment>

The development of QCPT Programme has gone through lengthy preparation with thorough consideration of local industry needs. The specification and elements of assessment were jointly developed by the ISA Hong Kong Chapter and international professionals. The assessment procedure strictly makes reference to the relevant practice of ISA to ensure the quality of the assessment and security of examination materials.

QCPT評核經過長時間的籌備，當中全面考慮到本地業界的需要。評核標準及評核內容經由國際樹木學會香港分部及國際專家共同撰寫。為確保評核的質素及考試材料的保密，評核程序嚴格參照國際樹木學會的相關做法。



## ISAHK Qualified Chainsaw and Pruning (Ground) Technician (QCPT) Assessment

國際樹木學會香港分部 電油鋸及修剪(地上)技師(QCPT)資歷評核

### Application Form - Assessment for Group 團體/小組評核申請表格

Information of Applicant 申請人/單位資料	
<b>Name of Organisation / Corporation (if applicable)</b> 機構/公司名稱 (如適用)	
<b>Name of Contact Person</b> 聯絡人姓名	
<b>Contact No. 聯絡電話</b>	
<b>Email Address 電郵地址</b>	
Assessment 評核	
<b>Intended Date of Group for Assessment*</b> 欲舉辦團體/小組評核之日期*	1 <sup>st</sup> priority 首選日期: 2 <sup>nd</sup> priority 次選日期: 3 <sup>rd</sup> priority 第三選擇日期:
<b>Assessment Venue</b> 評核地點	<input type="checkbox"/> Venue of ISAHK (Tai Po) ISAHK 之場地 (大埔) <input type="checkbox"/> Venue of the Organisation / Corporation** 機構/企業之場地** Address 地址:  **subject to the suitability of the venue 視乎場地是否合適
<b>No. of Candidates (Minimum 4 candidates / day)</b> 考生人數 (每日最少4名考生)	
<b>Remarks (if any)</b> 備註 (如有)	

\* Whether the assessment can be held on the intended date is subject to the availability of venue and assessment evaluators, etc. The final date of the assessment will be based on the agreement of both ISA Hong Kong Chapter and the applicant. 可安排之評核日期將視乎場地及考官人手等之安排。最終評核日期以國際樹木學會香港分部及申請人/單位雙方同意之日期為實。

Please send the completed form to 請將填妥之表格電郵至:  
[certification@isahongkong.org](mailto:certification@isahongkong.org)

<b>Signature &amp; Organisation / Corporation Chop (if applicable)</b> 簽署及機構/公司印章 (如適用)	<b>Date</b> 日期

#### IMPORTANT NOTES 重要事項

By signing this application form, the applicant understands that the ISA Hong Kong Chapter and its staff (the Chapter) is not responsible for any lost and/or liability incurred by the approval/rejection of the application. The applicant must not make use of the names and/or logos of ISA or the Chapter in advertisement or other kinds of promotion, unless agreed separately by the Chapter. The Chapter reserves all rights to take appropriate action if the above is breached.

簽署本申請表的申請人/單位明白，國際樹木學會香港分部及其工作人員（分部）並不負責因申請的批准/拒絕所產生的任何損失和/或法律責任。除非另行獲得分部之許可，申請人/單位不得使用ISA或分部的名稱和/或標誌作廣告或其他類型的推廣。如有違反上述條款，分部保留採取適當行動的一切權利。